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INFORMĒ OGRES INVALĪDU BIEDRĪBA
 Šā gada 13.augustā organizējam ekskursiju uz Pērnavu Igaunijā. Pieteikties 
biedrībā.

Valde

 Ogres novada domes priekšsē-
dētāja vietniecei Inetai Tamanei no 
15. līdz 20.jūnijam Eiropas Savienī-
bas finansētā mācību projekta ietva-
ros bija izdevība pabūt Portugālē. 
Projekta tēma – “Talantu un karjeras 
attīstība”.

 Pieteikties var ikviens
 “Šajā projektā visus izdevumus se-
dza Eiropas Savienība, no pašvaldī-
bas budžeta netika izlietots ne cents,” 
par projekta finansiālo pusi stāsta 
I.Tamane, kurai, piedaloties atklātajā 
projektu konkursā Comenius prog-
rammā “Mācību braucieni”, izdevās 
iegūt grantu un kopā ar vairāku valstu 
– Vācijas, Lielbritānijas, Islandes, Itā-
lijas, Portugāles, Rumānijas, Turcijas, 
Slovēnijas, Zviedrijas, Latvijas – pār-
stāvjiem iegūt jaunas zināšanas un 
iepazīties ar portugāļu pieredzi uzņē-
mējdarbības iemaņu veidošanā jau-
niešiem.
 “Pagājušā gada rudenī izlasīju in-
formāciju par šo projektu (kā 
zināms, atklātajā projektā var 
piedalīties jebkurš interesents 
individuāli), uzrakstīju angļu 
valodā projekta pieteikumu un 
ieguvu finansējumu dalībai šajā 
projektā,” skaidro I.Tamane. “No 
sešām projektu tēmām, kuras 
man piedāvāja, izvēlējos uzņē-
mējdarbības mācīšanu skolā, jo 
pagājušajā mācību gadā Ogres 
1.vidusskolā tika ieviesta uzņē-
mējdarbības programma – tātad 
kaut kas jauns, līdz ar to arī sko-
las vadībai nepieciešams apgūt 
zināšanas, lai sekmētu jaunā 
ieviešanu.”
Iesaista jauniešus ar īpašām 

vajadzībām
 “Portugālē ieguvu ļoti daudz, 
klausoties lekcijas, apmeklējot 
skolas un augstskolas, biznesa 
inkubatorus. Protams, nemitīgi 
salīdzināju, kas Latvijā un Por-
tugālē līdzīgs, kas atšķirīgs 
izglītības jomā. Koimbras Poli-
tehniskais institūts, piemēram, 
pastāvīgi sadarbojas ar uzņē-
mējiem un rezultātā katru gadu 
ievieš jaunas tehnoloģijas stu-
diju programmu apguvē, lai sagata-
votu darba tirgū nepieciešamos 
speciālistus. Manuprāt, ļoti elastīga 
pieeja,” redzēto Portugālē vērtē I.Ta-
mane. “Man kā projekta dalībniecei 
ļoti interesantas šķita lekcijas par 
likumdošanu biznesā, kuras klausījos 
Koimbras universitātē. Savukārt, 
iepazīstoties ar studiju programmām 
Politehniskajā institūtā, mani patīkami 
pārsteidza pieeja, iesaistot studijās 
jauniešus ar īpašām vajadzībām – 
viņi, piemēram, studējot Lauksaim-
niecības fakultātē, apgūst gan zirg-
kopja profesiju, gan arī iziet ārstnie-
cības kursu.” 
 Īpašs stāsts – tā varētu teikt – I.Ta-
manei ir par redzēto starptautiskajā 
skolā. Pati skola ir uzcelta pilnīgi par 
Eiropas Savienības līdzekļiem, un no 
1145 šīs skolas audzēkņiem 80 ir ar 
īpašām vajadzībām (ar garīgās vese-

lības problēmām). I.Tamane: “Šie au-
dzēkņi skolu var beigt 7 gadus vēlāk 
nekā citi, viņi var mācīties pat līdz 25 
gadu vecumam. Mani pārsteidza tas, 
kā šie bērni un jaunieši tiek iesaistīti 
radošā procesā – skolā ierīkota ie-
rakstu studija, kur viņi var veidot vi-
deoklipus par dažādām tēmām, tikties 
arī ar politiķiem, žurnālistiem, turklāt 
ar šiem audzēkņiem ir noslēgts lī-
gums par viņu veidoto sižetu izman-
tošanu televīzijā. Tas tiešām ir lieliski 
– šie jaunieši nav atstumti, viņi jūtas 
sabiedrībai vajadzīgi!”

Ar disciplīnu un bez papīriem
 Un vēl – stāstot par redzēto pro-
jekta laikā, I.Tamane nespēj nerunāt 
par disciplīnu (vai varbūt uzvedības 
kultūru?) šajā skolā ar vairāk nekā 
tūkstoti audzēkņu. “Mūsu skolā mā-
cību procesu bieži vien traucē skolē-
nu mobilie tālruņi. Šajā Portugāles 
skolā tas nenotiek – savus mobilos 
pirms stundas skolēni noliek īpašās 
kastītēs un, stundai  beidzoties, tos 

paņem atpakaļ. Ja skolotājs atrod tāl-
runi skolēna somā, tad atdod to tikai 
pēc divām nedēļām, turklāt nevis sko-
lēnam pašam, bet gan viņa vecākiem. 
Disciplīnu un atbildību palīdz veidot 
katram skolēnam esošā elektroniskā 
karte, ar kuru viss tiek piefiksēts – ci-
kos skolēns ierodas skolā, cikos do-
das prom. Ja nokavē vienu stundu, 
tad uz skolu jānāk ar vecākiem uz 
pārrunām veselas stundas garumā, ja 
nokavē 15 minūtes, tad pārrunas ar 
vecākiem ilgst 15 minūtes. Elektro-
niskā karte neļauj šmaukties,” stāsta 
I.Tamane.     
 Izrādās, ka šajā skolā valda “zaļais 
princips”, t.i., skola ir atteikusies no 
papīra lietošanas! Katram skolēnam ir 
portatīvais dators, to lieto gan skolā, 
gan nes uz mājām. Arī atkritumu šķi-
rošana šajā izglītības iestādē ir paš-
saprotama lieta. Patiesi zaļa skola!
 Taču arī Portugālē daudzos reģio-

nos pastāv Latvijai tik pazīstama 
problēma – mazās skolas. Arī Por-
tugālē tās katru gadu tiek slēgtas, pe-
dagogi paliek bez darba, un par ie-
meslu tam ir cilvēku skaita sarukšana. 
Arī Portugālē daudzviet mājokļi stāv 
tukši…

Biznesa inkubatori apmāca 
jauniešus

 Saistībā ar biznesa inkubatoriem 
Portugālē I.Tamane akcentē radošu-
mu un jaunatnes potenciāla izmanto-
šanu. “Kādā no biznesa inkubatoriem, 
kur pēc projekta programmas izdevās 
pabūt, patīkami pārsteidza daudz-
pusīgais konsultāciju piedāvājums 
jaunajiem uzņēmējiem, kā arī augst-
skolu pēdējā kursa studentu iesaistī-
šana uzņēmējdarbībā. Turklāt biz-
nesa inkubatori paši cītīgi meklē un 
uzrunā pēdējo kursu studentus, lai 
realizētu studiju laikā izstrādātos 
biznesa plānus. Piemēram, kādā la-
boratorijā 12 jauni cilvēki ražo īpašu 
iekārtu, kas palīdz ārstiem noteikt pa-

cienta diagnozi. Tā ir program-
mēšana sadarbībā ar ārstiem 
zinātniekiem. Man ļoti patika fir-
mas nosaukums – “Ķer vēju!”, 
kas ir visas idejas pamatā – 
izmantojot jaunās tehnoloģijas, 
ražot to, kas ir aktuāls, nepiecie-
šams. Jāpiebilst, ka katrai jauna-
jai firmai ir skolotājs – konsul-
tants. Notiek pastāvīga sadar-
bība ar praktizējošiem ārstiem, 
testējot un pilnveidojot program-
mas. Mērķtiecīgi vadot un koordi-
nējot darbu 2 – 4 gadu garajā in-
kubācijas periodā, jaunieši tiek 
sagatavoti patstāvīgam bizne-
sam. Un, jāatzīst, biznesa inku-
batori ļoti pamatīgi strādā, saga-
tavojot cilvēkus uzņēmējdarbī-
bai – māca veidot mārketingu, at-
tīsta līdera iemaņas, lielu uzma-
nību pievērš reklāmai, saskar-
smes psiholoģijai un kultūrai, cil-
vēka ķermeņa valodai – tas viss 
taču ir ļoti nepieciešams ikvie-
nam, un jebkurā biznesā tās ir 
svarīgas lietas!” savu viedokli par 
redzēto pauž I.Tamane. 
 Jautāta, vai no apgūtās pie-
redzes Portugāles biznesa inku-

batoros kādi ieteikumi tiks doti arī 
Ogres Biznesa  un inovāciju centram, 
I.Tamane atbild: “Jā, jo šī centra darbs 
noteikti ir jāaktivizē, taču nesteigšos 
laikam pa priekšu un šos ieteikumus 
pagaidām neatklāšu.” 
 Runājot par atziņām, kas gūtas pro-
jekta laikā, I.Tamane īpaši izceļ vienu, 
un tā ir: “Ja gribi kaut ko izdarīt, ir jā-
veido spēcīga komanda!”, kā arī at-
gādina mācību brauciena laikā biz-
nesa konsultāciju centra vadītāja sa-
cīto: “Nav neiespējamu lietu. Ja kaut 
kas šķiet neiespējams – tam vajag 
mazliet ilgāku laiku.” Interesanti, ka 
ikvienam šī biznesa centra darbi-
niekam ir jāizpilda nosacījums – jāiz-
lec ar izpletni. Kāpēc tā? It kā dīvaina 
prasība, tomēr lekt ar izpletni nozīmē 
pārvarēt sevi un lidot!

Nikolajs Sapožņikovs

Portugālē – ar skatu no malas Ogres novada pašvaldība izsludina konkursu uz 
Ogres novada LAUBERES PAGASTA 

BĒRNUNAMA “LAUBERE” DIREKTORA AMATU:
 Prasības pretendentam:
• augstākā (pedagoģiskā, sociālā darbinieka, sociālā pedagoga vai mediķa) 
izglītība;
• pieredze vadošā amatā un komandas veidošanā (vismaz 2-3 gadi);
• profesionālā darba pieredze darbā ar bērniem;
• zināšanas un iemaņas administratīvajā darbā;
• sociālo procesu reglamentējošo normatīvo aktu pārzināšana;
• atbildības izjūta, precizitāte;
• labas saskarsmes komunikāciju spējas;
• prasme strādāt ar datoru (MS Office programmas, internets).
 Pieteikumu (pievienojot motivācijas vēstuli, CV, izglītību, profesionālo 
darbību apliecinošo dokumentu kopijas, savu koncepciju par Ogres novada 
Lauberes pagasta bērnunama “Laubere” turpmāko darbību un attīstību) 
iesniegt Ogres novada pašvaldībā (202.kab.) Brīvības ielā 33, Ogrē, Ogres 
novadā līdz 15.08.2014. Papildu informācija pa tālr.: 65071166, 65059020.

Ogres novada Suntažu internātpamatskola – 
rehabilitācijas centrs aicina pievienoties jaukajam 

kolektīvam 2014./2015.mācību gadā:
• matemātikas skolotāju, krievu valodas skolotāju, mūzikas skolotāju;
• speciālo pedagogu, sociālo pedagogu;
• bibliotekāru.
 CV un motivācijas vēstuli lūdzam sūtīt uz e-pastu: ssint@ogresnovads.lv vai 
kristine_purvina@inbox.lv.
 Kontakti: 
 Suntažu internātpamatskola – rehabilitācijas centrs 
 Suntaži, Suntažu pagasts, Ogres novads, LV-5060
 Tālruņi: 65055128, 65055125, mob.29888440 (direktore), fakss 65055125.

Suntažu internātpamatskolas – rehabilitācijas 
centrs uzņem audzēkņus 2014./2015.m.g. 

 Uzņemam skolēnus 1.-9.klasēs. 
 Skolā tiek piedāvātas šādas izglītības programmas:
• izglītojamajiem ar somatiskajām saslimšanām – kods 21015411 (vispārējā 
pamatizglītības programma) ;
• izglītojamajiem ar mācīšanās traucējumiem – kods 21015611;
• izglītojamajiem ar garīgās attīstības traucējumiem – kods 21015811;
• izglītojamajiem ar garīgās veselības traucējumiem – kods 21015711.
  Skolēnus uzņemam ar Valsts pedagoģiski – medicīniskās komisijas 
atzinumu. Komisija darbojas Merķeļa ielā 11, Rīgā, tālrunis 27212227. 
Informācija pa tālruņiem: 265055125 vai 265055131.
 Kontakti:  
 Suntažu internātpamatskola – rehabilitācijas centrs
 Suntaži, Suntažu pagasts, Ogres novads, LV-5060
 Tālrunis: 65055128, 65055125. Fakss: 65055125, 65055125. E-pasts 
ssint@ogresnovads.lv.

Ogres novada pašvaldība izsludina konkursu uz 
MADLIENAS VIDUSSKOLAS

DIREKTORA AMATU
 Prasības pretendentam:
• augstākā pedagoģiskā izglītība;
• ne mazāk kā 3 gadu pieredze izglītības iestādes vadības darbā vai vadības 
darbā izglītības jomā;
• praktiskā pedagoģiskā darba pieredze vispārējās izglītības jomā – ne 
mazāka par 5 gadiem;
• izglītības iestādes darbību reglamentējošo normatīvo aktu pārzināšana;
• izpratne par izglītības iestāžu finansēšanas kārtību un iestādes budžetu;
• valsts valodas un vismaz vienas Eiropas Savienības oficiālās valodas 
zināšanas; 
• prasme strādāt ar datorprogrammām MS Office u.c.;
• pieredze Eiropas Savienības struktūrfondu un citu projektu īstenošanā;
• labas komunikācijas prasmes un saskarsmes kultūra.
    Pieteikuma dokumentus – motivētu pieteikumu, īsu dzīves un darba pieredzes 
aprakstu (CV), izglītību un profesionālo darbību apliecinošo dokumentu kopijas 
un savus priekšlikumus par Madlienas vidusskolas darbības attīstību – iesniegt 
Ogres novada pašvaldībā Brīvības ielā 33 (202.kab.), Ogrē, Ogres novadā – līdz 
15.08.2014. 
 Papildu informācija pa tālr.: 65071166, 65055382.

SVĒTKOS BŪSIM KOPĀ!
 Svētki ir tā reize, kad var sevi parādīt un citus apskatīt. Un Ogres 
pilsētas svētki ir piemērotākais brīdis, kad visiem kopā sanākt un 
vienam par otru vairāk uzzināt. 
 Ogres pilsētas svētkos šogad gribam iedibināt jaunu tradīciju – 
svētku gājienu, kurā aicināti piedalīties mūsu pilsētas uzņēmumi, 
organizācijas un iestādes, tā bagātinot svētku programmu un 
apliecinot piederību savai pilsētai.
 Dalībnieku skaits gājienā nav ierobežots, taču, lai varētu saplānot 
gājiena norisi, lūgums līdz šā gada 15.augustam pieteikt dalību 
gājienā pa e-pastu ogredome@ogresnovads.lv vai tālruni 
65071160, norādot uzņēmuma, organizācijas vai iestādes nosau-
kumu un kontaktpersonu.
 Gatavojoties gājienam, aicinu padomāt par noformējumu, lai savu 
kolektīvu izceltu –  ar savu karogu, logo vai cita veida atribūtiku un 
nelielu vēstījumu par savu uzņēmumu, organizāciju vai iestādi.
 Patiesā cieņā – 

Ogres novada domes priekšsēdētājs Artūrs Mangulis

LAIKS UN NEPATEIKTIE VĀRDI
 Ogres literāri radošā apvienība “Sirdsdoma” aicina interesentus uz Dzejas 
dienas pasākumu šā gada 2.augustā plkst.13 Ogres kultūras centra Mazajā 
zālē.
 Programmā: sirdsdomiešu dzejas lasījumi; mūzika un dziesmas aktiera 
Paula Butkēviča, mūziķu Maijas Bogdanovas un Ronalda Logina izpildījumā.
 Dzejas dienas pasākumu kuplinās Andris Upenieks ar savu dzeju, 
dziesmām un mūziku, dejos mazā Beatrise no bērnu baleta studijas. 
 Būs sirdsdomiešu jaunāko grāmatu izstāde.

 Visi mīļi aicināti! Ieeja brīva.

Ogres 1.vidusskola aicina darbā
ANGĻU VALODAS SKOLOTĀJU 

sākumskolā un pamatskolā
 CV sūtīt uz e-pastu ogres1vsk@ogresnovads.lv. Adrese – Zinību iela 3, Ogre, 
tālrunis 27873983.
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  Ogres novada pašvaldībā 07.07. 
2014. saņemts Madlienas vidus-
skolas direktores Aldas Karasevas 
iesniegums ar lūgumu atbrīvot viņu no 
Madlienas vidusskolas direktores 
amata ar šī gada 1.augustu.
 A.Karaseva vada Madlienas vidus-
skolu kopš 2002. gada.
 Madlienas pagasta pārvaldes vadī-

tājs Ojārs Atslēdziņš ļoti atzinīgi vērtē 
A.Karasevas veikumu un kompetenci. 
“Lēmumu atstāt direktora amatu 
A.Karaseva bija pieņēmusi jau pirms 
vairākiem gadiem, tomēr līdz šim 
izdevās viņu pierunāt darbu turpināt, 
diemžēl šoreiz savu lēmumu A.Kara-
seva nemainīs, līdz ar to vērsusies do-
mē ar iesniegumu par atbrīvošanu,” 

skaidro pagasta pārvaldes vadītājs. 
 Domes sēdē, izskatot A.Karasevas 
iesniegumu, deputāti nolēma atbrīvot 
A.Karasevu no Madlienas vidussko-
las direktores amata un no Ogres no-
vada izglītības iestāžu vadītāju kon-
sultatīvās komisijas locekļa amata. 
 Uz vakanto amatu ir izsludināts 
konkurss.

 No 29.jūlija līdz 1.augustam Lielvārdē un blakus esošajos novados notiks 
koordinējošās mācības Gaisa atbalsta sauszemes vienībām, kurās piedalīsies 
Nacionālo bruņoto spēku (NBS) Sauszemes un NATO gaisa spēki.
 NBS informē, ka apmācību laikā no plkst.9 līdz plkst.17 virs apdzīvotām 
vietām no Lielvārdes lidlauka uz austrumiem vairākkārtēji lidos NATO gaisa 
lidmašīnas, tādējādi radot paaugstinātu trokšņu līmeni. Mācību laikā pa 
koplietošanas ceļiem pārvietosies NBS karavīri ar militāro transportu.
 Kā informē NBS, kopumā mācību aktivitātes neradīs apgrūtinājumu vietējiem 
iedzīvotājiem, jo pašvaldības teritorijās paredzēta aptuveni 10 karavīru un 2-3 
transportlīdzekļu pārvietošanās.

Lielvārdē notiks mācības 
Gaisa atbalsta sauszemes vienībām

Madlienas vidusskolas direktore atstāj amatu

INFORMĀCIJA PAR DETĀLPLĀNOJUMA 
PUBLISKO APSPRIEŠANU

 Ar Ogres novada domes 2014.gada10.jūlija lēmumu (protokols Nr.14, 3.§) 
publiskajai apspriešanai laika posmā no šā gada 18.jūlija līdz 22.augustam ir 
nodota detālplānojuma redakcija nekustamajā īpašumā “Mazkārkliņi”, 
Ogresgala ciemā, Ogresgala pagastā, Ogres novadā, kadastra apzīmējums 
7480-004-0891, paredzot zemes vienības sadali savrupmāju apbūves 
vajadzībām un izstrādājot plānotās savrupmājas skiču projektu. 
 Detālplānojuma publiskās apspriešanas sanāksme notiks šā gada 
19.augustā plkst.17.00 Ogres novada pašvaldības administrācijas ēkā 
Brīvības ielā 33 (3.stāva zālē), Ogrē.
 Ar detālplānojumu materiāliem iespējams iepazīties un izteikt savas 
atsauksmes par tiem domes noteiktajā publiskās apspriešanas laikā Ogres 
novada pašvaldības mājas lapā www.ogresnovads.lv, kā arī pašvaldības 
administrācijas ēkā Brīvības ielā 33 (4. stāva vestibilā pie būvvaldes), Ogrē, 
pašvaldības administrācijas darba laikā.
  Apmeklētāju pieņemšana no šā gada 18.augusta, laikā no plkst. 8.30 līdz 
12.00 un no plkst. 13.00 līdz 16.00, 407.kabinetā. Kontaktpersona – Ogres 
būvvaldes teritorijas plānotājs Uldis Apinis, tālr. 65071178, e-pasts 
uldis.apinis@ogresnovads.lv.

INFORMĀCIJA PAR DETĀLPLĀNOJUMA 
APSTIPRINĀŠANU

 Ar Ogres novada domes 2014.gada10.jūlija lēmumu “Par detālplānojuma 
apstiprināšanu zemes vienībai “Rudzlauki”, Ciemupes ciemā, Ogresgala pag., 
Ogres nov.” (protokols Nr.14, 4.§) ir apstiprināts minētais detālplānojums, kas 
stājies spēkā 19.07.2014. 
 Detālplānojums paredz izveidot pieslēgumu valsts galvenajam autoceļam A6 
“Rīga – Daugavpils” un sadalīt zemes vienību “Rudzlauki” 3 zemes vienībās, no 
kurām viena paredzēta kā iela piekļūšanas nodrošināšanai un inženier-
komunikāciju izvietošanai, bet divas paredzētas ražošanas objektu un darījumu 
iestāžu apbūvei.
 Ar lēmumu un detālplānojuma materiāliem (pēc detālplānojuma stāšanās 
spēkā) iespējams iepazīties pašvaldības interneta vietnē www.ogresnovads.lv 
un Ogres būvvaldē Brīvības ielā 33, Ogrē, 

  Atpūtas iespējas pie ūdens dabas parkā 
“Ogres Zilie kalni”

 Ogres un Ikšķiles novadu pašvaldību aģentūra “Tūrisma, sporta un atpūtas 
kompleksa “Zilie kalni” attīstības aģentūra” informē par atpūtas iespējām pie 
ūdens dabas parkā “Ogres Zilie kalni”.
 Dabas parkā “Ogres Zilie kalni” ir izveidotas jaunas grila vietas – tagad 
kopumā pieejamas 4 īpaši ierīkotas grila vietas un 1 ugunskura vieta, kas 
izvietotas Dubkalnu ūdenskrātuves tuvumā. Atgādinām, ka dabas parkā 
ugunskurus vai grilus aizliegts kurināt, izņemot īpaši ierīkotās vietās! Lietojot 
īpaši ierīkotās grila vietas, jāievēro piesardzība. Nekad nedrīkst atstāt degošu 
ugunskuru bez uzraudzības! Aizejot vienmēr to jānodzēš ar smiltīm vai ūdeni.
 Veidojoties īpaši ugunsbīstamai situācijai mežos, var tikt izsludināts pilnīgs 
aizliegums kurināt ugunskurus mežu teritorijās. 
 Peldsezonas laikā Dubkalnu ūdenskrātuvē peldūdens kvalitātes monitoringu 
veic Ikšķiles novada pašvaldība. Pirmie paraugi noņemti 5. jūnijā. Ūdens 
paraugos mikrobioloģiskais piesārņojums nav konstatēts, peldūdens kvalitāte 
atbilst nepieciešamajām prasībām un peldēties Dubkalnu ūdenskrātuvē ir 
atļauts.
 Dubkalnu ūdenskrātuves krastos izvietotas 2 atpūtas vietas pie ūdens. 
Atpūtas vietā pie stāvkrasta izvietota ģērbtuve, velosipēdu turētājs, kalnā – 
sausā tualete. Krastmala pakāpeniski tiek attīrīta no krūmiem, nostiprināta un 
izlīdzināta. Atpūtas vietā starp ūdenskrātuvēm izveidota ģērbtuve, galds ar 
soliem, laipa ūdenī, pārvietojamā tualete, ugunskura un grila vietas. 
 Kaut arī visās atpūtas vietās izvietotas atkritumu urnas, lūdzam īpaši 
padomāt par atpūtas procesā radītajiem atkritumiem. Paldies tiem ekoloģiski 
domājošajiem atpūtniekiem, kuri piknikam izmanto daudzkārt izmantojamos 
traukus, bet radītos atkritumus aizved sev līdz, prom no meža, un izmanto 
šķirošanas iespējas. 
 Saudzēsim dabas dotās vērtības, un vēlam jauku atpūtu Zilajos kalnos! 
 Jautājumu un ierosinājumu gadījumā lūdzam zvanīt pa tālruni 29455400 vai 
rakstīt uz ieva.kraukle@ziliekalni.lv. 

Aģentūras administrācija

Ogres novada domes sēdē 10. jūlijā
Piedalās: Artūrs Mangulis, Ilga Vecziediņa, Ineta Tamane, Egils Helmanis, Andrejs Ceplītis, Valda Gaile, Raimonds 
Javoišs, Sarmīte Kirhnere, Juris Laizāns, Māris Legzdiņš, Dzintra Mozule, Vita Pūķe, Māris Siliņš, Lidija Strelkova, Dainis 
Širovs. Darba dēļ nepiedalās: Edvīns Bartkevičs, Egīls Dzelzītis.

 Domes sēdē deputāti nolēma atcelt 
domes lēmumu “Par projekta “Ogres 
Centrālās bibliotēkas energoefekti-
vitātes paaugstināšana” īstenošanu”.
 Ogres novada dome 2014.gada 25. 
februārī pieņēma lēmumu par projek-
ta “Ogres Centrālās bibliotēkas ener-
goefektivitātes paaugstināšana” īste-
nošanu. Lēmums paredzēja iesniegt 
projekta pieteikumu Klimata pārmai-
ņu finanšu instrumenta (KPFI) atklā-
tajā projektu konkursā “Kompleksi ri-
sinājumi siltumnīcefekta gāzu emisiju 
samazināšanai”. Projekta kopējās iz-
maksas tika noteiktas EUR 793 908, 
38 (attiecināmās izmaksas EUR 378 
197.57, no kuriem KPFI veido EUR 
109 908.00 un Ogres novada paš-
valdības finansējums – EUR 268 289, 
57, projekta neattiecināmās izmaksas 
– EUR 415 710.81. Lēmumā projekta 

īstenošanai bija paredzēts piešķirt 
līdzfinansējumu EUR 684 000,38 ap-
mērā no Ogres novada pašvaldības 
līdzekļiem.
 Domes priekšsēdētājs Artūrs Man-
gulis skaidro, ka pašvaldības iesnieg-
tais projekta pieteikums ir apstipri-
nāts, bet ir mainījušies priekšstati par 
to, kādai jābūt bibliotēkai un kādam 
jābūt finansējuma sadalījumam šādu 
projektu īstenošanā. “Tāpēc arī radies 
priekšlikums atcelt domes iepriekš 
pieņemto lēmumu, jo paredzēts iz-
strādāt plānu kultūras celtņu sakārto-
šanai novadā, kā arī jānosaka finan-
sējuma proporcionālais sadalījums, 
lai lielākā finansējuma daļa negultos 
uz pašvaldības pleciem,” skaidro A. 
Mangulis. 
 Atbildot uz deputātes Vitas Pūķes 
jautājumu par to, kā nodrošināta dro-

šība Centrālās bibliotēkas ēkā (būv-
valdes vadītāja Maija Rinka ir no-
rādījusi, ka ir apdraudēta droša ēkas 
ekspluatācija), A.Mangulis skaidro, ka 
tuvākajā laikā tiks izstrādāts jauns 
bibliotēkas ēkas celtniecības projekts, 
izmantojot jau iepriekš izstrādāto pro-
jektu. “Centrālās bibliotēkas ēka, salī-
dzinot ar vairākām citām pašvaldības 
ēkām novadā, manuprāt, ir labā stā-
voklī, turklāt bibliotēkas apsekošanas 
laikā šī gada sākumā ēkas rekon-
strukcijas projektētājs norādījis, ka 
vismaz divus gadus šai ēkai nevaja-
dzētu rasties nopietniem ekspluatā-
cijas draudiem, bet divu gadu laikā 
ēkas rekonstrukcijas jautājums tiks 
atrisināts,” norāda domes priekšsē-
dētājs.

Atceļ lēmumu par Centrālās bibliotēkas ēkas 
energoefektivitātes paaugstināšanas projekta īstenošanu

 Domes sēdē pieņemts lēmums 
slēgt sadarbības līgumu starp Ogres 
novada pašvaldību un AS “Latvijas 
valsts meži” .
 Šāds līgums nepieciešams, lai, 
realizējot Ogres novada pašvaldības 
projektu konkursā “Veidojam vidi ap 
mums Ogres novadā” apstiprināto 
projektu, atjaunotu Vedzes dabas 
taku Mazozolu pagastā.
 Ar AS “Latvijas valsts meži” atļauju 
1997.gadā pēc Mazozolu pagasta 
pārvaldes un biedrības “Mazozoli 
4x4” iniciatīvas Ogres novada Maz-
ozolu pagastā tika izveidota Vedzes 
dabas taka, kas kā apskates objekts ir 
iekļauta gan tūrisma ceļvežos, gan 
bukletos, gan dažādos citos informa-

tīvajos materiālos. “Diemžēl dabas 
taka gājējiem jau ilgāku laiku nav pie-
nācīgi sakopta – ir sakrituši koki, norā-
des nokritušas, taka grūti saskatāma,” 
situāciju raksturo Mazozolu pagasta 
iedzīvotāja Mārīte Bauere. Lai sa-
koptu ainaviskās Vedzes upītes kras-
tos esošo taku un atbraukušos tūris-
tus negaidītu vilšanās, iedzīvotāju 
grupa izstrādāja projekta pieteikumu, 
ko novada dome iepriekšējā domes 
sēdē ir apstiprinājusi. Vedzes dabas 
taka 2,2 km garumā atrodas AS “Lat-
vijas valsts meži” pārvaldīšanā esoša-
jā teritorijā, tāpēc, lai varētu projektu 
realizēt, nepieciešams AS “Latvijas 
valsts meži” saskaņojums. AS “Latvi-
jas valsts meži” neiebilst saskaņo-

šanai, taču ar nosacījumu, ja starp AS 
un pašvaldību tiks noslēgts līgums, 
kurā norādītas pušu tiesības un pie-
nākumi teritorijas uzturēšanā pēc pro-
jekta realizācijas, kā arī ietverts 
nosacījums neierīkot apstāšanās lau-
kumu automašīnām.
    Ogres novada pašvaldība ir gatava 
sadarbībai Vedzes dabas takas labie-
kārtošanā un sakopšanā projekta 
“Vedzes takas aicinājums” ietvaros un 
pēc projekta realizācijas par pašval-
dības līdzekļiem apņemas uzturēt 
dabas taku, vajadzības gadījumā 
atjaunojot dabas takas labiekārto-
juma elementus, kā arī regulāri veikt 
atkritumu savākšanu.

 Plāno atjaunot Vedzes dabas taku

 Domes sēdē nolemts nepagarināt 
darba līgumu ar pašvaldības aģentūras 
“Rosme” direktoru Valdi Ancānu.
 Darba līgums ar V.Ancānu tika nos-
lēgts 2009. gada 30. jūnijā uz pieciem 
gadiem, tas ir līdz 2014. gada 31.jūlijam.
 Darba līguma nepagarināšanas ie-
mesls ir konstatētie pārkāpumi V.An-
cāna darbībā. V.Ancāns nav ņēmis vērā 
Valsts kontroles 18.04.2012. revīzijas 
ziņojumā noteiktos ieteikumus aģentū-
ras ieņēmumu jomā (aģentūras budžeta 
plānošanas pilnveidošana; pamatota 
pakalpojumu izcenojumu noteikšana), 
kā arī izdevumu un ar tiem saistīto iepir-
kumu jomā. 2014. gada martā, pārbau-
dot aģentūras iekārtotās grāmatvedības 
uzskaites reģistrus par 2013. gadu un 
pamatojuma dokumentus par 2013. 
gadā veiktajiem iepirkumiem, pašval-
dības iekšējais auditors ir konstatējis 
vairākus pārkāpumus. 
 Suntažu pagasta pārvaldes vadītājs 
Andris Ronis uzskata ka šis jautājums 
tiek izskatīts vienpusēji, ņemot vērā tikai 
divus iekšējā auditora Jura Vēvera ziņo-
jumus, bet netiek ņemts vērā A.Roņa 
6.jūnijā Ogres novada pašvaldības iz-
pilddirektoram iesniegtais pārskats par 
uzlabojumiem, kas veikti p/a “Rosme”. 
A.Ronis norāda, ka veiksmīgākai darba 
plānošanai un norisei p/a “Rosme” ir ne-
pieciešams vēl viens darbinieks – 
sekretāre-lietvede, taču šāda štata vieta 
2014. gada budžetā nav paredzēta. A. 
Ronis, izklāstot deputātiem savu nostā-
ju, sēdē uzsvēra, ka jautājuma izskatī-
šana par darba līguma neapgarināšanu  
ir nepamatota, jo V.Ancāns Suntažu 
pagastā esot īstenojis nozīmīgus Eiro-
pas mēroga projektus, viens projekts 
šobrīd ir īstenošanas stadijā. A.Ronis 
aicināja jautājumu par darba līguma ne-
pagarināšanu ar V.Ancānu atlikt.
 P/a “Rosme” vadītājs V.Ancāns, pie-
daloties Tautsaimniecības komitejas sē-

dē, norādīja, ka dome, izskatot sagata-
voto lēmumprojektu, nav ņēmusi vērā 
viņa sagatavoto ziņojumu – atbildes uz 
J.Vēvera aizrādījumiem, turklāt nav vēr-
tēts viņa paveiktais darbs kopumā pē-
dējo piecu gadu laikā. V.Ancāns depu-
tātiem ziņoja par norādīto trūkumu ie-
mesliem un paveikto to novēršanā, kā 
arī sniedza skaidrojumu par savas dar-
bības laikā īstenotajiem saimniecis-
kajiem darbiem. 2010.gadā Suntažos 
uzsākts ERAF projekts – ūdenssaim-
niecības attīstība, tā īstenošanas gaitā 
1.kārtā Suntažos izbūvēts jauns dziļur-
bums, 2 jaunas kanalizācijas sūkņu sta-
cijas, rekonstruēti tīkli, kopējās izmak-
sas – Ls 341 000. 2013.gadā uzsākta 
projekta 2.kārtas īstenošana, šobrīd pa-
beigts būvdarbu iepirkums, noslēgts lī-
gums ar SIA “Siltuma komforts”. 2.kārtā 
Suntažu centrā plānots rekonstruēt no-
tekūdeņu attīrīšanas iekārtas, izbūvēt 
jaunus tīklus, izbūvēt 2 jaunas kanali-
zācijas sūkņu stacijas. Šī projekta iz-
maksas plānotas EUR 536 579 apmērā, 
darbu izpildes termiņš – 20.oktobris.
 2012.gadā realizēts notekūdeņu at-
tīrīšanas iekārtu un kanalizācijas trases 
rekonstrukcijas projekts Suntažu pa-
gasta Juglas ciemā, tā izmaksas – Ls 42 
000, savukārt 2013. gadā realizēts no-
tekūdeņu attīrīšanas iekārtu un kanali-
zācijas trases rekonstrukcijas projekts 
Suntažu pagasta Ķieģeļcepļa ciemā, 
izmaksas – Ls 31 000.
 Kā pozitīvu piemēru p/a “Rosmes” 
darbībai V.Ancāns minēja faktu, ka ie-
dzīvotāju siltumapgādes parādi uz šī 
gada 1.maiju Suntažos ir  EUR 18 350 – 
krietni mazāks nekā Madlienā, kur pa-
rāds ir EUR 48 600.
 Ogres novada domes priekšsēdētāja 
vietniece, deputāte Ilga Vecziediņa ap-
šaubīja V.Ancāna darba kvalitāti p/a 
“Rosme”, jo aģentūrā nav veikta aptauja 
par klientu apmierinātību, ir saņemtas 

sūdzības par nepamatotiem pakalpo-
jumu aprēķiniem un rēķiniem, komuni-
kācijas trūkumu starp p/a “Rosme” un 
iedzīvotājiem. I.Vecziediņa atgādināja, 
ka situāciju Suntažos pārzina ļoti labi, jo 
ar V.Ancānu un A.Roni strādājot kopš 
2012.gada 19.septembra, bet uz norādī-
tajām nepilnībām p/a “Rosme” darbībā 
neviens neesot reaģējis. 
 Deputāts Māris Legzdiņš aicināja ko-
lēģus ieklausīties A.Roņa ziņojumā un 
apšaubīja sagatavotā lēmumprojekta 
lietderību. Deputāts ieteica sagatavot 
lēmumprojektu, kurā noradītu, kas kon-
krēti V.Ancānam ir jāpaveic, un izvērtēt 
viņa darbu vēl pēc gada. Šo priekšli-
kumu noraidīja domes priekšsēdētāja 
vietnieks, deputāts Egils Helmanis, kurš 
norādīja, ka Valsts kontrole jau 2012. 
gadā ir norādījusi, kas p/a “Rosme” va-
dītājam ir jāizdara, taču tas nav izdarīts, 
turklāt situācija p/a darbībā ir paslikti-
nājusies.
 Diskusijas turpinājās arī domes sēdē, 
tomēr deputātu vairākums savu nostāju 
nemainīja un nolēma neapstiprināt 
V.Ancānu p/a “Rosme” direktora amatā, 
nosakot, ka darba tiesiskās attiecības ar 
V.Ancānu izbeigtas darba līgumā  norā-
dītajā termiņā – 2014.gada 31.jūlijā. Par 
pieļautajiem pārkāpumiem  p/a “Rosme” 
pārraudzītājam, Suntažu pagasta pār-
valdes vadītājam A.Ronim dome nolē-
ma izteikt aizrādījumu, uzdodot triju mē-
nešu laikā organizēt iekšējā audita 
konstatēto pārkāpumu novēršanu aģen-
tūras darbībā, par to informējot Ogres 
novada domi, kā arī organizēt p/a “Ros-
me” direktora pienākumu izpildītāja ie-
celšanu amatā.
 Par lēmuma pieņemšanu balsoja 
A.Mangulis, I.Vecziediņa, E.Helmanis, 
A.Ceplītis, J.Laizāns, Dz.Mozule, 
M.Siliņš, D.Širovs, I.Tamane, atturējās 
V.Gai le,  M.Legzdiņš,  R.Javoišs, 
L.Strelkova, V.Pūķe, S.Kirhnere). 

Nepagarina darba līgumu ar p/a “Rosme” direktoru

 Domes sēdē deputāti nolēma par Suntažu 
internātpamatskolas – rehabilitācijas centra 
direktori iecelt Kristīni Purviņu.
 Pašvaldības personāla speciāliste Dace 
Šķēle informē, ka šī gada jūnijā pašvaldība 
izsludināja pieteikšanos uz Suntažu internāt-
pamatskolas – rehabilitācijas centra direktora 
amatu. Līdz 20.06.2014. pašvaldībā tika 
saņemti divu pretendentu pieteikumi. Ogres 
novada pašvaldības amatpersonu un spe-
ciālistu kandidātu vērtēšanas konkursa komisija 
8.jūlijā nolēma šim amatam izvirzīt K.Purviņu.
 K.Purviņa Suntažu internātpamatskolā – 
rehabilitācijas centrā strādā no 2008. gada, ir 
mājturības un tehnoloģiju skolotāja, no 2010. 

gada arī direktores vietniece audzināšanas jautājumos, bet kopš 2014. gada 
februāra – šīs izglītības iestādes direktores pienākumu izpildītāja. 
 K.Purviņa ir beigusi Lauberes pamatskolu, 1997.gadā – Rīgas pilsētas vakara 
ģimnāziju, 2010.gadā Latvijas Lauksaimniecības universitātē iegūts profe-
sionālā bakalaura grāds kvalifikācijā “Mājturības/mājsaimniecības un vizuālās 
mākslas skolotājs”.

Baiba Trumekalne

Suntažu internātpamatskolas – rehabilitācijas 
centram jauna direktore 
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 Ogres novada pašvaldības Komu-
nālās nodaļas vadītāja Valentīna Jahi-
moviča informē, ka pašvaldība jau pa-
gājušā gada budžetā plānoja līdzek-
ļus autobusa maršruta Ogres auto-
osta – Smiltāju kapi izveidošanai. Šī 
gada aprīlī Pasažieru pārvadājumu 
komisija, piedaloties VAS “Latvijas 
valsts ceļi”, Valsts SIA “Autotrans-
porta direkcija” pārstāvjiem un SIA 
“Ogres autobuss” valdes loceklim 
Artūram Bērziņam, apsekoja minēto 
ceļa posmu. Tika nolemts, ka pirms 
autobusu maršruta atvēršanas ceļa 
posms no autoceļa Ogre – Tīnūži – Ul-
broka līdz kapsētai ir jāsakārto. Pēc 
iepirkumu konkursa šī gada maijā mi-
nēto ceļa posmu sakārtoja VAS “Lat-
vijas valsts ceļi” (turpmāk uzņēmums 
veiks šī ceļa posma uzturēšanu), dar-
bu izmaksas – EUR 35 010.
 Šī gada 4.jūlijā Sabiedriskā trans-
porta padome pieņēma lēmumu atļaut 
atvērt eksperimentālo autobusu mar-
šrutu Ogres autoosta – Smiltāju kapi. 
Pēc trīs mēnešiem, izvērtējot tā dar-
bību, tiks lemts, vai arī turpmāk šo 
maršrutu dotēs no pašvaldības līdzek-
ļiem vai tomēr tiks piešķirta valsts bu-
džeta dotācija.
 Smiltāju kapi ar kopējo platību 
31,44 ha tiek ierīkoti Ogres novada 
pašvaldības piederošajās zemes vie-
nībās “Smiltāji” un “Smiltaines”, kas 
atrodas Ikšķiles novada Tīnūžu pa-
gasta administratīvajā teritorijā (starp 
reģionālā autoceļa P5 Ogre – Tīnūži – 
Ulbroka un dabas parka “Ogres Zilie 
kalni” ziemeļaustrumu malu). Kapu te-
ritorijas kopplatību, atkarībā no pie-
ejamā finansējuma, plānots apgūt un 
sakārtot vairākās kārtās. Par būvnie-
cības pirmās kārtas būvdarbiem Og-
res novada pašvaldība 2012. gada 20. 
decembrī noslēdza līgumu ar SIA “Lī-

Uz Smitāju kapiem kursē maršruta autobuss

vija un Ko”, līguma summa ar PVN – 
Ls 191 229 (pašvaldības budžeta lī-
dzekļi). Pagājušā gada augustā darbi 
tika pabeigti. Jaunās kapsētas terito-
rijā tika veikta atmežošana, planē-
šana 5,922 ha platībā, 2 ha platībā 
veikta teritorijas apzaļumošana, izbū-
vēts kiosks un WC, autostāvvietu zo-
na ar šķembu klājumu, uzstādītas ceļa 
zīmes, veikta piebraucamā ceļa izbū-
ve, celiņu izbūve starp kapu sektoriem 
ar grants segumu. Uzstādīta sēta, lai 
teritoriju neizbradātu meža dzīvnieki 
un nebojātu apzaļumošanai izman-
totos stādījumus. 1. kārtā tika sagata-
vota vieta 713 apbedījumiem. Pirmie 
apbedījumi Smiltāju kapos tika veikti 
pagājušā gada rudenī.
  Projekta 2.kārtā paredzēts papla-
šināt kapsētu, paredzot 4735 apbedī-
jumu vietas. 3.kārtā plānota kapličas 
būvniecība, tās priekšlaukuma un au-
tostāvvietu izbūve, ūdensapgādes no-
drošināšana. Jau šobrīd ir izstrādāts 
kapličas tehniskais projekts, kā arī ka-
pu elektroapgādes projekts. 4.kārtā 
plānota kapsētas paplašināšana un 
kapsētas priekšlaukuma ar žogu un 
zaļo zonu izbūve, 5.kārtā – kapsētas 
paplašināšana un kolumbārija ierī-
košana.
 V.Jahimoviča skaidro, ka līdz šim 
kapsētā ievilkts ūdens, iepirkumu 
konkursa rezultātā šī gada jūnija 
beigās SIA “Edan Elektro” kioska ēkai 
izbūvēja un pieslēdza elektrības pie-
vadu, darbu izmaksas – EUR 10 265.
 Ar Ogres novada domes 2013. 
gada 29. augusta lēmumu jauno kapu 
pārraudzība un apsaimniekošana uz-
dota novada pašvaldības SIA “Ogres 
Svēte”.

Baiba Trumekalne

 Pamatojoties uz Ogres novada do-
mes sēdē 10.07.2014. pieņemto lē-
mumu, domes priekšsēdētājs Artūrs 
Mangulis un SIA “BVL Ogre” valdes 
loceklis Oskars Feodorovs gatavojas 
parakstīt sadarbības līgumu par kul-
tūras (atpūtas) pasākumu organizē-
šanu Ogres estrādē 2014.gadā.
 Domes sēdē Tautsaimniecības ko-
mitejas priekšsēdētāja vietnieks Juris 
Laizāns kolēģus informēja, ka Ogres 
estrādes jautājums ir aktuāls katram 
ogrēnietim un bieži nācies uzklausīt 
iedzīvotāju jautājumus – būs vai ne-
būs Ogrē estrāde? J.Laizāns uzsvē-
ra, ka šodien svarīgākais ir darīt visu 
nepieciešamo, lai tiktu īstenots kopī-
gais mērķis – atdzīvināt estrādi, kas 
gadiem uz Ogri vilinājusi viesus no vi-
sas Latvijas. Deputāts atgādināja, cik 
daudz vēsturisku pasākumu notikuši 
estrādē – leģendārais “Pērkona” kon-
certs, dziesmu un deju svētki, “Čikā-
gas piecīšu” koncerti, zaļumballes un 
daudzi citi. J.Laizāns uzskata, ka situ-
ācija, kad ogrēnieši dodas uz daudzu 
kilometru attālajām pilsētām, lai bau-
dītu brīvdabas koncertus, ir nepieņe-
mama un absurda, jo mums tepat bla-
kus ir pašiem sava estrāde, ko nepie-
ciešams atjaunot, lai ogrēniešiem un 
pilsētas viesiem būtu vieta, kur at-
pūsties un izdejoties. Deputāts atklā-
ja, ka sarunās ar Ogres estrādes īpaš-
niekiem un pašvaldības pārstāvjiem 
abas puses izrādījušas pretimnāk-
šanu, kas jāizmanto, lai atkal darbo-
tos Ogres pērle – estrāde. 
 “Šobrīd estrādē notiek plaši reno-
vācijas darbi, plānota arī piebrauca-
mo ceļu asfaltēšana, solu nomaiņa un 
krāsošana, tualešu remontdarbi, ap-
kārtējās vides sakopšana, skatuves 
ēkas remontdarbi. Ir notikušas saru-
nas starp kultūras darba koordinatori 
Anitu Ausjuku un estrādes pārstāv-
jiem par to, kā un kādus pasākumus 
mēs vēlamies rīkot,” skaidro J.Lai-
zāns. Viņš arī vērsa uzmanību uz SIA 
“BVL Ogre” domei adresēto iesnie-
gumu, kurā SIA lūdz finansiāli atbal-
stīt estrādes darbības atjaunošanu, 
līdzfinansējot konkrētus pašvaldības 
rīkotos pasākumus estrādē. “SIA 
“BVL Ogre” ir ieplānojusi atjaunot Og-
res estrādes darbību jau 2014. gada 
vasaras sezonā, šobrīd SIA ir uzsāku-
si estrādes un tās teritorijas sakārto-
šanu, kas prasa ievērojamus ieguldī-
jumus. Tā kā estrāde ir un būs nozī-
mīgs kultūras un atpūtas pasākumu 
norises objekts Ogres pilsētai un no-
vadam kopumā, piedāvāju pašval-
dībai sadarbību Ogres estrādes dar-

bības atjaunošanā,” norādīts iesnie-
gumā. 
 Deputāte Vita Pūķe interesējās, kā 
tiks izlietots pašvaldības finansējums 
tā piešķiršanas gadījumā, kā arī par 
sadarbības nosacījumiem. J.Laizāns 
skaidroja, ka šis līdzfinansējums nav 
paredzēts estrādes infrastruktūras at-
jaunošanai vai sakārtošanai, bet gan  
trīs konkrētu pasākumu organizē-  
šanai. Domes priekšsēdētājs A. Man-
gulis piebilda, ka ir vienošanās par 
vienu pasākumu maksāt ne vairāk kā 
EUR 5500, bet konkrēta summa būs 
zināma tad, kad būs parakstīti līgumi 
par konkrēto pasākumu norisi.
 Sadarbības līgums starp Ogres no-
vada pašvaldību un SIA “BVL Ogre” 
paredz abām pusēm kopīgi veikt or-
ganizatoriskas un citas darbības ar 
mērķi atjaunot atpūtas un kultūras pa-
sākumu norisi Ogres estrādē 2014. 
gada vasaras sezonā. Līgumā no-
teikts, ka pašvaldība iespēju robežās 
organizatoriski atbalsta SIA iniciatī-
vas, kas vērstas uz Ogres estrādes kā 
iedzīvotāju kultūras un atpūtas vietas 
darbības atjaunošanu, ka pašvaldība 
ir tiesīga izmantot Ogres estrādi  paš-
valdības organizētiem pasākumiem, 
piedaloties ar savu finansējumu. Sa-
vukārt SIA pienākumi ir ar saviem fi-
nanšu un darbaspēka resursiem veikt 
nepieciešamos Ogres estrādes būv-
konstrukciju remonta, renovācijas un 
tās teritorijas labiekārtošanas darbus 
un līdz 19.07.2014. sagatavot estrādi 
un tai piegulošo teritoriju kultūras (at-
pūtas) pasākumiem un viesu uzņem-
šanai.
 Priekšsēdētāja vietnieks Egils Hel-
manis atgādināja, ka visas problēmas 
ar estrādi sākušās pēc tam, kad tā 
tikusi nodota privatizācijai: “Žēl, ka tā 
ir noticis. Citās pilsētās mūs atpazīst 
tieši ar estrādi. Visas problēmas es-
trādē sākās tad, kad to nodeva priva-
tizācijai. Caurām naktīm notika disko-
tēkas un pašvaldība zaudēja kontroli, 
estrādē nerīkoja pasākumus, kas in-
teresētu plašāku sabiedrību. Mēs ne-
varējām estrādē rīkot sava novada 
dziesmu un deju svētkus, nācās iz-
mantot Ikšķiles estrādi. Šogad Saul-
griežu svētki tika svinēti Suntažu es-
trādē. Ogres estrāde kā vērtība tika 
zaudēta.”
 Savukārt V.Pūķe atgādināja, ka si-
tuācija ar estrādi pirms privatizācijas 
bijusi sarežģīta, tai bijuši trīs nomnie-
ki, kas neveiksmīgi strādājuši, kā re-
zultātā estrāde tika nolaista, bet paš-
valdībai tobrīd trūcis līdzekļu, lai par 
tās īpašnieku un nomnieku ieguldīto 

investīciju apmēru to iegādātos. De-
putāte noraidīja pārmetumus par savu 
atbildību estrādes privatizēšanā, jo šo 
lēmumu pēc rūpīgu dokumentu un au-
dita ziņojumu izvērtēšanas pieņēmuši 
visi deputāti. ”Pēc privatizācijas pasā-
kumi notika, cilvēku bija daudz. Notika 
diskusijas par nesakārtotiem jautāju-
miem, estrādes darbība traucēja ie-
dzīvotājiem, un pēc visu veidu polici-
jas iesaistīšanas estrāde tika slēgta,” 
norādīja V.Pūķe.
 J.Laizāns informēja, ka starp paš-
valdību un estrādes pārstāvjiem ir vie-
nošanās, ka pasākumi nenotiks ilgāk 
par plkst.23.30, lai netraucētu iedzī-
votājus.
 Viedokli estrādes jautājumā pauda 
arī priekšsēdētāja vietniece Ineta Ta-
mane: “Ogrē dzīvoju septiņus gadus 
un par estrādi esmu dzirdējusi le-
ģendas. Diemžēl šī Ogres pērle vairs 
nepieder pilsētai. Estrāde iedzīvotā-
jiem ir nepieciešama, īpaši viņu at-
pūtai un izklaidei vasarā. Mums šogad 
pavasara un vasaras mēneši bija sa-
režģīti, kamēr sapratām, kā estrādei 
palīdzēt atgriezties. Esot Ogres 1.vi-
dusskolas direktores amatā, bija sa-
jūta, ka skolai estrāde ir nepiecie-
šama, savulaik tur bija notikuši skolas 
pasākumi, tomēr šogad mana vēlme 
palīdzēt sakārtot estrādi beidzās ar 
atskaiti neskaitāmām institūcijām par 
faktu, kas nemaz nebija noticis – es 
esot pārkāpusi bērnu tiesības, vēlo-
ties bērnus nodarbināt estrādē. Pre-
testība estrādes darbības atsākšanai 
ir liela. Tomēr, manuprāt, pilsētas 
svētkos augustā ogrēniešiem būs lie-
liska iespēja atgriezties estrādē uz 
brīnišķīgu pasākumu.”
 Deputātu starpā izvērtās diskusija 
par savulaik apspriesto ideju, ka Ogrē 
jāceļ jauna estrāde uz Ogres salas, 
tomēr šādā gadījumā izmaksas būtu 
nesalīdzināmi augstākas, tādēļ daudz 
lietderīgāk ir izmantot jau esošo 
infrastruktūru. 
 Deputāts Andrejs Ceplītis piekrita, 
ka jaunas estrādes būvniecība būtu 
nesaimniecisks solis un pauda vie-
dokli, ka ir jāatsāk Ogres estrādes 
darbība. “Pēdējais, kurš nomāja es-
trādi, bija Rolands Millers (Ogres no-
vada domes deputāts iepriekšējā sa-
saukumā), bet, noslēdzot pēdējo se-
zonu, viņš saprata, ka estrādes darbī-
ba nesusi lielus finansiālus zaudēju-
mus. Ja mēs katru gadu investēsim 
līdzekļus pasākumu organizēšanai 
estrādē, tie būs daudz mazāki, nekā 
būvējot jaunu estrādi uz salas.” 
   Pēc diskusijām dome nolēma slēgt 
sadarbības līgumu ar SIA “BVL Ogre” 
par kultūras (atpūtas) pasākumu or-
ganizēšanu Ogres estrādē, pašvaldī-
bas budžetā no izdevumiem nepare-
dzētiem gadījumiem paredzot EUR 
16 500 triju pašvaldības organizēto 
kultūras (atpūtas) pasākumu nodroši-
nāšanai Ogres estrādē 2014.gadā. 
Pašvaldības vārdā līgumu uzdots pa-
rakstīt domes priekšsēdētājam A. 
Mangulim.
 Par lēmuma pieņemšanu balsoja 
A.Mangulis, I.Vecziediņa, E.Helma-
nis, A.Ceplītis, J.Laizāns, Dz.Mozule, 
M.Siliņš, D.Širovs, I.Tamane, atturē-
jās V.Gaile, M.Legzdiņš, R.Javoišs, 
L.Strelkova, V.Pūķe, S.Kirhnere. 

Baiba Trumekalne

Deputātu lēmums: Ogres estrādes darbība jāatjauno

 Visās SIA “A-Aptiekas” tīkla aptie-
kās iedzīvotāji var nodot nederīgos 
medikamentus, tādējādi parūpējoties 
par to drošu iznīcināšanu un saglabā-
jot tīru apkārtējo vidi. 
 Patlaban iedzīvotāji visbiežāk lie-
tošanai vairs nederīgās zāles izmet 
kopā ar sadzīves atkritumiem, jo ne-
vēlas maksāt par to iznīcināšanu li-
cencētam bīstamo atkritumu pārstrā-
des uzņēmumam. 
 Speciāli medikamentu savākšanas 
konteineri tiks izvietoti visās “A-Ap-
tiekas” tīkla aptiekās un uzņēmums 
apmaksās to iznīcināšanu dabai 
draudzīgā veidā. “Mums rūp ne tikai 
savu pircēju veselība un droša zāļu 
lietošana, bet arī apkārtējā vide, un, ja 
mūsu klientiem dažādu iemeslu dēļ ir 
iekrājušies nederīgi medikamenti, šis 
ir lielisks veids, kā gan mums, gan ie-
dzīvotājiem ar atbildību izturēties pret 

bīstamajiem atkritumiem,” norāda 
SIA “A-Aptiekas” Iepirkumu un mār-
ketinga vadītāja Nora Krauja. Kā zi-
nāms, medikamenti, kas nonāk ap-
kārtējā vidē, var veidot toksiskus sa-
vienojumus, kas piesārņo ūdeni un 
gaisu, turklāt var būt kaitīgi visiem dzī-
vajiem organismiem. 
 Akcija “Vislatvijas zāļu skapīšu tīrī-
šana” norisināsies līdz oktobra bei-
gām un tās laikā aptieku apmeklētā-
jiem būs iespēja aizpildīt anketas par 
zāļu lietošanas paradumiem, lai, 
pamatojoties uz iegūtajiem datiem, 
“A-Aptiekas” speciālisti varētu izstrā-
dāt rekomendācijas medikamentu 
drošai lietošanai. Ikviens anketas aiz-
pildītājs varēs laimēt arī atpūtu Latvi-
jas laukos.

Viesturs Deksnis,
SIA “A Aptiekas” pārstāvis

Vislatvijas zāļu skapīšu tīrīšanas 
akcijā aicina nodot nederīgos medikamentus

OGRES PENSIONĀRU BIEDRĪBĀ
 Ogres pensionāru biedrības valde šā gada 13.augustā rīko ekskursiju 
maršrutā Ogre – Liepsalas – Rēzekne. 
 Rēzeknē paredzēts apmeklēt muzeju, parku, koncertzāli “Gors” un citas 
interesantas vietas. Pusdienas “Gors” restorānā.
  Atpakaļceļā – Varakļānu pils, parks, skatu tornis pie Teiču purva.
 Izbraukšana no laukuma pie Ogres kultūras centra plkst. 7.30. 
 Pieteikties ekskursijai 11.augustā no plkst. 10 līdz 12 Ogres kultūras centra 
175.kabinetā.              Valde

 Ogres novada Dzimtsarakstu noda-
ļa ir apkopojusi statistikas datus par 
situāciju Ogres novadā 2014.gada 
pirmajā pusgadā.
 Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja 
Lidija Vītola informē, ka laika periodā 
no šī gada 1.janvāra līdz 30.jūnijam 
Ogres novadā reģistrēti 169 jaundzi-
mušie, no tiem 66 gadījumos bērnu 
vecāki nebija reģistrējuši laulību. Inte-
resanti, ka pagājušā gada pirmajā 
pusgadā reģistrēts tikpat liels bērnu 
skaits kā šogad – 169. Latvijā kopumā 
šī gada pirmajā pusgadā reģistrēti 10 
550 jaundzimušie. Ogres novadā re-
ģistrētajiem bērniņiem vecāki nereti 
devuši arī mazāk dzirdētus vārdus, 
piemēram, Džemma, Endija, Arvils, 
Odrija, Elianna, Ārens. 
 Diemžēl miršanas gadījumu skaits 
vēl aizvien pārsniedz dzimušo skaitu. 
Latvijā šī gada pirmajā pusgadā reģis-
trēti 14 290 mirušie, no tiem Ogres no-

vadā – 288. Pagājušā gada pirmajā 
pusgadā mirušo skaits bija 305.
 Šī gada pirmajā pusgadā Latvijā re-
ģistrētas 4224 laulības, no kurām Og-
res novadā – 60, tai skaitā tādas, kur 
viens no laulātajiem ir ārzemnieks – 9. 
Šogad šādās laulībās viens bijis  Uk-
rainas, Krievijas, Baltkrievijas, Dā-
nijas vai Zviedrijas valsts piederīgais, 
turklāt šādu laulību skaitam ir tenden-
ces pieaugt. Vēl arvien pieaug arī šķir-
šanās gadījumu skaits. Šogad Ogres 
novada Dzimtsarakstu nodaļa saņē-
musi 67 tiesas spriedumus vai notāra 
šķiršanas apliecības par laulību šķir-
šanu.
 Parasti vasaras mēneši ir laulību re-
ģistrāciju “karstākais” laiks, tā tas ir arī 
Ogres novadā. Sestdienās notiekot 
pat līdz 10 dažāda rakstura ceremo-
nijas, un šobrīd pirmā brīvā sestdiena 
ir tikai septembrī.
 Ogres novada Dzimtsarakstu no-

daļā cilvēki vēlas arī atzīmēt dažādus 
ģimenes svētkus – kāzu jubilejas, svi-
nīgā ceremonijā apstiprināt kūmas.
 L.Vītola skaidro, ka ir notikušas dis-
kusijas par to, ka notāri vēlētos veikt 
arī laulību reģistrēšanas funkcijas, tur-
klāt pēc šī darījuma noslēgšanas kli-
entiem uzreiz varētu piedāvāt arī 
mantas šķirtības vai mantas kopības 
līguma noslēgšanu, tomēr šāds lē-
mums pagaidām vēl nav pieņemts. 
 Dzimtsarakstu nodaļā iespējams 
saņemt arī dažādas apliecības un izzi-
ņas. Ogres novada Dzimtsarakstu no-
daļa šogad izsniegusi 145 atkārtotas 
apliecības un 117 izziņas un izrakstus. 
Pārsvarā šie dokumenti tiek izmantoti 
lietošanai ārzemēs vai dokumentu no-
zaudēšanas gadījumā. 
 Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja at-
gādina, ka 03.09.2013. ir stājušies 

Jaundzimušo tikpat, mirušo nedaudz mazāk

Turpinājums 4. lpp.

 Ar šā gada 20.jūliju sestdienās un svētdienās kursē autobuss no Ogres  uz 
Smiltāju kapiem un atpakaļ.
 Autobuss kursē no Ogres autoostas (no 2.platformas) plkst.9.45 un 11.45 pa 
Upes prospektu, Mālkalnes prospektu, Tīnūžu ceļu līdz galapunktam.
 No Smiltāju kapiem uz Ogri autobuss dodas plkst.10.15 un 12.15 pa  Tīnūžu 
ceļu, Mālkalnes prospektu, Upes prospektu līdz  autoostai. 
 Pasažierus uzņem un izlaiž visās šajā maršrutā esošajās autubusu pie-
turvietās. 
 Braukšanas  maksa vienam braucienam ir EUR 0.50 (pilna cena). Arī šajā 
maršrutā  ir spēkā  braukšanas  maksas atvieglojumi, kas noteikti Ogres novada 
pašvaldības 19.04.2012. noteikumos Nr. 10/2012 “Par braukšanas maksas 
atvieglojumiem Ogres  novada  iedzīvotājiem”. 
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OGRES PILSĒTAS SVĒTKI  22., 23.AUGUSTS

ZAĻI, DROŠI UN VESELI!
Piektdien,  22. augustā

20.00 pilsētas skvērā  pie pulksteņa izrāde “TEIXMA CIRCUS MISTERIA”

Sestdien, 23. augustā
10.00 Pūtēju orķestra “Horizonts” muzikālais sveiciens Ogres stacijā
10.00 - 12.00 Helikopters, izpletņlēcēji – Ogres stadionā
12.30 Paraugdemonstrējumi no helikoptera – virs Ogres vecupes 

PILSĒTAS SKVĒRĀ UN BRĪVĪBAS IELAS PROMENĀDĒ
10.00  - 17.00 MEISTARU MĀJAS
 Ziedu instalācijas pie strūklakas 
RADOŠĀS DARBNĪCAS:
� Papīram “otrs mūžs” – Kristaps Ozoliņš
� Defektu par efektu, filcēšanas darbnīca – Jānis Trops
� Dzijas krāsošana ar dabīgām krāsvielām – Anete Karlsone
� Mājas degvīna sagatavošanas paraugdemonstrējumi un baltmaizes 
cepšana – Kļaviņu ģimene no Stāmerienes
� Monotipijas darbnīca – Līva Kaprāle
� Rotaļlietas un aksesuāri no papīra – Baiba Kaprāle
� Veselības un možuma pietura “Esi vesels, ogrēnieti!”
� Meža darbnīca
Ielu mākslinieks JURIS ĢERMANIS

PIE KŪRMĀJAS UN LĀCĪŠA ĒRIKA
11.00 - 12.00 SVĒTKU GĀJIENS (pa Lapu ielu, Brīvības ielu – no Upes pr. 
16 uz Ogres kultūras centru. Pulcēšanās gājienam Ogres tehnikuma ēkas 
Upes pr.16 pagalmā). AICINĀTI PIEDALĪTIES OGRES UZŅĒMUMU, 
ORGANIZĀCIJU UN IESTĀŽU PĀRSTĀVJI, AR RADOŠU IZDOMU 
DEMONSTRĒJOT PILSĒTAS IEDZĪVOTĀJIEM UN VIESIEM SAVU SPARU 
UN IZNESĪGUMU!
13.00 - 18.00 Trušu pilsētiņa
14.00 - 17.00 Pasaku nams bērniem – brīnumainu izjūtu pilni svētki! Pasa-
ku tēli, radošās darbnīcas, koncertprogramma, bēbīšu sacensības
 22.00 Latviešu mākslas filma “Džimlai Rūdi Rallallā!”

LAUKUMĀ PIE KULTŪRAS CENTRA
12.00 OFICIĀLA PILSĒTAS SVĒTKU ATKLĀŠANA
� Ogres novada domes priekšsēdētāja ARTŪRA MANGUĻA uzruna
� Svētku gājiena dalībnieku sveikšana
� Ogres kultūras centra amatiermākslas kolektīvu koncerts, piedalās: 
vidējās paaudzes deju kolektīvs “Aija”, bērnu deju kolektīvs “Pīlādzītis”, 
jauniešu koris, pūtēju orķestris “Horizonts”
13.00 Latvijas Nacionālo bruņoto spēku štāba bataljona Goda rotas defilē 
programma
  UZ BRĪVDABAS SKATUVES BRĪVĪBAS IELĀ PIE PULKSTEŅA UN SKVĒRĀ
11.00 - 14.00 Modes skates. Ogres talantu muzikālie sveicieni. Dažādi 
konkursi ar balvām. 
14.00 Latvijas Republikas  Zemessardzes pūtēju orķestra un kora “Stars” 
koncerts
17.00 Ogres Tautas teātra izrādes “Šveiks” fragmenti
19.00 Latvijas čempionāta posms KARAOKE
22.00 ZAĻUMBALLE 

PIE GĀJĒJU TILTA
24.00 Upes laiks. Ogres Muzikālā teātra performance Ogres upē pie Līkā 
tilta 

LAUKUMĀ AIZ OGRES KULTŪRAS CENTRA
10.00 – 20.00  Zemessardzes tehnikas izstāde un paraugdemonstrējumi

-----------------------------------------------------------------
SPORTA AKTIVITĀTES

No 19. līdz 23.augustam – basketbola grozs pie Mākslas skolas – metam 
“sodiņus” 

23.augustā
10.30 ielu basketbols 3:3 – pie Ogres mākslas skolas
13.00 minihandbola turnīrs bērniem – laukumā pie Ogres kultūras centra
13.00 florbols 2:2 – pie Ogres kultūras centra
13.30 skrējiens pa Bērzu aleju (sacenšas ģimeņu komandas 3 dalībnieku 
sastāvā.  Vērtē: 1. – ar bērnu līdz 6 gadu vecumam; 2. – ar bērnu 7-12.g.; 
3. – visi komandā ir vecāki par 12 gadiem)
13.00 loka šaušana – laukumā aiz Ogres kultūras centra
13.00 OC labirints – orientēšanās – laukumā aiz Ogres kultūras centra
13.00 novusa sacensības – Ogres kultūras centra foajē pie Lielās zāles
13.00 Ogres sporta centra trīscīņa 
13.00 volejbola sacensības 3:3 – laukumā aiz Ogres kultūras centra
13.00 peintbola šautuve – laukumā aiz Ogres kultūras centra 
15.00 balonu sports (komandā 2 dalībnieki) – laukumā aiz Ogres kultūras 
centra
17.00 velo orientēšanās “Velo dēka” – starts/finišs pie “Hauze” Brīvības 
ielā 1, Ogrē

Paraugdemonstrējumi
13.00 - 16.00 karatē, svarcelšana, ielu vingrotāji – uz Brīvības ielas gājēju 
posma
17.00 AGRA KAZEĻŅIKA šovs – laukumā pie Ogres kultūras centra

 Jūnija beigās ekspluatācijā nodots 
satiksmes aplis – lokveida krustojums 
ar pieciem piebraucamiem ceļiem: Tī-
nūžu iela, Mālkalnes prospekts, Zilo-
kalnu prospekts, P5 autoceļš Ulbroka 
– Ogre un Mežezera iela.
 Projekta I kārtā tika rekonstruēta Tī-
nūžu iela un Brīvības iela posmā no 
valsts I šķiras autoceļa P5 Ulbroka – 
Ogre turpinājuma Ogres pilsētas teri-
torijā līdz Brīvības ielas krustojumam 
ar Kranciema ielu.
 2011.gada 2. novembrī Ogres no-
vada pašvaldība noslēdza līgumu ar 
SIA “CBF Binders” par I kārtas būv-
darbiem par kopējo summu Ls 1 472 
066,84 (EUR 2 094 562,41). Būvnie-
cības darbi tika pabeigti 2012. gada 
oktobrī.  
 Projekta ietvaros uzlabota nolietotā 
infrastruktūra, rekonstruējot ielas un 
ietvju segumus. Ir izbūvētas un labie-
kārtotas 4 sabiedriskā transporta pie-
turvietas, izbūvētas ietves abās ielas 
pusēs un uzstādīti atbilstoši satiks-
mes organizācijas līdzekļi (barjeras, 
ceļa zīmes, īpaši grubuļains klājums 
vietās, kur gājējiem jāpievērš uzma-
nība), pārbūvēta lietus ūdens kanali-
zācija, rekonstruēta elektroapgāde ar 
ielas apgaismojumu.
 2013. gada 15.maijā pašvaldība 
noslēdza līgumu ar SIA “Binders” par 
II kārtas būvdarbiem, summa – EUR 

1 175 689,14. Darbi tika uzsākti 2013. 
gada maijā un pabeigti 2014.gada jū-
nijā, kad arī satiksmes aplis tika no-
dots ekspluatācijā. 
 Projekta II kārtas ievaros ir izbūvēts 
lokveida krustojums, saslēdzot kopā 
piecus piebraucamos ceļus, samazi-
not transporta līdzekļiem nepiecieša-
mību apstāties un padarot vienmērī-
gāku transporta plūsmu krustojumā ar 
augstu satiksmes intensitāti, rezultātā 
paaugstinot krustojuma caurlaid-
spēju.
 Ir izbūvētas gājēju ietves un velo-
celiņi, lietus ūdens kanalizācija, re-
konstruēti ūdensapgādes tīkli, veikta 
elektrības un vājstrāvu tīklu rekon-
strukcija, uzstādīts jauns apgaismo-
jums ar LED spuldzēm. Zilokalnu 
prospektā izbūvēts vieglo automašīnu 

stāvlaukums 15 stāvvietām. Krusto-
jumam pieguļošajā teritorijā veikta ap-
zaļumošana – iestādīti krūmi, koki un 
ziedi. 
 Minētie būvdarbi veikti projekta 
“Tīnūžu un Brīvības ielu Ogrē rekon-
strukcija” Eiropas Reģionālās attīstī-
bas fonda 3.2.1.2. aktivitātes “Tranzīt-
ielu sakārtošana pilsētu teritorijās” ie-
tvaros. No attiecināmajām izmaksām 
85% bija ERAF, 3% valsts budžeta 
dotācija un 12% pašvaldības līdzfi-
nansējums. Kopējās projekta attieci-
nāmās izmaksas ir EUR 2 174 604, 
90, bet pārējās izmaksas ir neattieci-
nāmās.

Edgars Pārpucis,
Attīstības nodaļas projektu vadītājs

Satiksmes aplis nodots ekspluatācijā

 Pagājušā gada septembrī Ogres 
novada pašvaldības administrācijā un 
pašvaldības iestādēs tika bloķēta pie-
eja interneta portālam ogrenet.lv. Do-
mes vadība šādi rīkojusies, jo esot 
konstatēts, ka darbinieki neatbilstoši 
viņu darba pienākumiem darba laikā 
pieslēdzas šim portālam. Vēlāk tika 
bloķēta pieeja vēl dažiem portāliem 
un sociālajiem tīkliem. 
 2013.gada novembrī portāla ogre-
net.lv redaktors Oļegs Visockis vēr-
sās Latvija Republikas Tiesībsarga 
birojā ar iesniegumu, kurā norādīts, 
ka, liedzot pašvaldības darbiniekiem 
darba laikā piekļūt interneta portālam 
ogrenet.lv, ir pārkāptas tiesības uz 
vārda un informācijas brīvību, kas ga-
rantētas Satversmes 100.pantā un 
Latvijai saistošajos dokumentos.
   Šā gada 30.jūnijā novada pašval-
dībā reģistrēts tiesībsarga vietnieces 
I.Piļānes parakstīts atzinums saistībā 
ar O.Visocka iesniegumu.
 Izskatot šo iesniegumu, Tiesībsar-
ga birojs ir veicis pārbaudi, saņēmis 
Ogres novada pašvaldības toreizējā 
domes priekšsēdētāja Edvīna Bartke-
viča paskaidrojumus, kā arī informā-
ciju no Datu valsts inspekcijas un 
Valsts darba inspekcijas.
   Tiesībsarga atzinumā sniegts plašs 
skaidrojums, atsaucoties gan uz Sat-
versmes 100.pantu, gan Eiropas Cil-
vēktiesību un pamatbrīvību konven-
ciju (par vārda un preses  brīvību, par 
to, ka cenzūra ir aizliegta utml.). No 
tiesībsarga vēstules var izsecināt, ka 
tiesībsargs portāla bloķēšanā saskata 
cenzūras izpausmes no pašvaldības 
vadības puses, jo vārda brīvība nozī-
mē arī tiesības saņemt dažāda rak-
stura informāciju.
  Tiesībsargs nonācis pie secinājuma, 
ka pašvaldības vadība nav bijusi skai-
drībā par portāla bloķēšanas mēr-

ķiem, un apšauba to, ka aizliegums 
darba laikā izmantot ziņu portālus 
kaut kādā veidā paaugstinātu darbi-
nieku darba ražīgumu. 
 Tiesībsargs nepiekrīt pašvaldības 
vadības skaidrojumam par to, ka no-
vada ziņas pieejamas pašvaldības 
portālā, no kura tās tiek pārpublicētas 
arī ogrenet.lv. Tiesībsargs norāda, ka 
neatkarīgs, par pašvaldības aktuali-
tātēm informējošs ziņu portāls tomēr 
nav salīdzināms nedz ar oficiālu paš-
valdības portālu, nedz ar sociālajiem 
tīkliem.
  Tiesībsargs skaidro, ka lielākā daļa 
cilvēktiesību pakļauta ierobežoju-
miem, taču, izvērtējot ierobežojuma 
pamatotību, jānoskaidro, vai ierobe-
žojums noteikts ar likumu, vai tam ir 
leģitīms mērķis un vai ierobežojums 
samērīgs ar šo mērķi. Analizējot paš-
valdības vadības skaidrojumu, ka 
“pieejas ierobežošana portālam ogre-
net.lv notikusi ne tik daudz darba dis-
ciplīnas uzlabošanas nolūkā, cik dar-
binieku aizsardzības nolūkā, pasargā-
jot tos no darba pienākumiem traucē-
jošas negatīvas psiholoģiskas ietek-
mes vismaz darba laikā”, ka portāla 
komentāru sadaļā regulāri publicēti 
aizskaroši komentāri par pašvaldības 
darbiniekiem, turklāt atsevišķos gadī-
jumos godu un cieņu aizskaroši un uz 
vardarbību aicinoši, tiesībsargs atzi-
nis, ka pašvaldības vadība nav bijusi 
skaidrībā par portāla bloķēšanas 
mērķiem.     
   Tiesībsargs apšauba, vai pieejas ie-
robežošana ziņu portālam ir atbilstošs 
veids, kā veicināt darba ražīgumu un 
pasargāt darbiniekus no negatīvas 
psiholoģiskas ietekmes. Tiesībsargs 
atgādina, ka “ikvienā darbavietā, to-
starp valsts un pašvaldības iestādē 
darbinieki var sastapties ar kritisku un 
pat negatīvu informāciju, kas vērsta 

pret viņiem” un norāda, ka vārda brī-
vība nozīmē arī tiesības saņemt da-
žāda satura informāciju. “Tas, ka por-
tālā publicēta kritiska, nesaudzīga in-
formācija pret pašvaldības darbinie-
kiem, nedrīkst būt par iemeslu portāla 
slēgšanai. Ja kādā no ziņām ir saska-
tīts aicinājums uz vardarbību vai goda 
un cieņas aizskaroša informācija, 
attiecīgi ir tiesības vērsties policijā un 
vispārējās jurisdikcijas tiesā,” skaidro 
tiesībsargs.
    Tiesībsarga atzinumā ietverts Datu 
valsts inspekcijas skaidrojums, ka 
darba devējam ir tiesības un pienā-
kums noteikt ierobežojumus informā-
cijas tehnoloģiju izmantošanai darba-
vietās, piemēram, ierobežot interneta 
izmantošanu – šāda kontrole pare-
dzēta, lai darba devējs nodrošinātu 
tīklu drošību pret dažāda veida kaitī-
gām programmatūrām, kā arī sama-
zinātu risku pieļaut pārmērīgu inter-
neta lietošanu personīgiem mērķiem 
(diskusijas sociālajos tīklos, preču 
iegāde utt.). Tomēr par pašvaldības 
aktualitātēm informējošs ziņu portāls 
nav salīdzināms ar sociālajiem tīk-
liem, ne izklaides portāliem, tādēļ šā-
da portāla samērīgu izmantošanu, ja 
netiek traucēta darba pienākumu iz-
pilde, nedrīkst liegt.
 Izanalizējot situāciju saistībā ar por-
tāla ogrenet.lv bloķēšanu Ogres no-
vada pašvaldības administrācijā un 
pašvaldības pakļautības esošajās ie-
stādēs, tiesībsargs atzinis, ka šāda rī-
cība uzskatāma par nesamērīgu iero-
bežojumu tiesībām uz vārda  brīvību.

 INFORMĀCIJAI: 2014.gada 16. 
aprīlī piekļuve portālam ogrenet.lv 
pašvaldības administrācijā un pašval-
dības iestādēs ir atjaunota.

  Nikolajs Sapožņikovs

Tiesībsarga atzinums par interneta portāla bloķēšanu

spēkā Ministru kabineta noteikumi 
“Noteikumi par civilstāvokļa akta re-
ģistriem”, kas pieļauj trīspusēju pater-
nitātes atzīšanu. Tāpat jaunie notei-
kumi paredz, ka jaunlaulātajiem pirms 
laulāšanās baznīcā ir jādodas uz jeb-
kuru dzimtsarakstu nodaļu, jāiemaksā 
tur noteiktā valsts nodeva (EUR 14) 
un jāsaņem nodaļas sagatavota iz-
ziņa par dokumentu pārbaudi, kas 
pirms laulāšanās jāiesniedz savā 
draudzē. 
  Ar 2013. gada 1. janvāri laulības var 
noslēgt ne tikai dzimtsarakstu nodaļā, 

bet arī ārpus tās telpām. L.Vītola norā-
da, ka šīs izmaiņas radījušas zināmu 
apgrūtinājumu un viņa neesot izbrau-
kuma laulību piekritēja, jo bieži vien 
šādos pasākumos jaunais pāris aiz-
mirsis parūpēties par atbilstošu svinī-
gās ceremonijas vietu, atribūtiem, mū-
ziku, nav atbildīgais, kurš informētu 
par to, kā svinīgā ceremonija pare-
dzēta, radot neveiklus un nepārdo-
mātus brīžus. Nodaļas vadītāja pie-
dalījusies izbraukuma laulībās dažā-
dās viesu mājās. “Par laimi, mūs ie-
grožo likums, jo vadīt ceremoniju va-

ram tikai sava novada administra-
tīvajā teritorijā. Likums arī nosaka, ka 
mēs varam braukt tikai tādos gadī-
jumos, ja ir nodrošināta svinību telpa 
vai vieta un viss nepieciešamais ce-
remonijas norisei,” piebilst L.Vītola. 
Maksa par izbraukuma laulību reģis-
trēšanu Ogres novadā noteikta EUR 
68,86 bez valsts nodevas (Siguldā – 
EUR 249 (ja laulātie deklarēti citā paš-
valdībā), Koknesē – EUR 113).

Baiba Trumekalne

Turpinājums no 3. lpp.Jaundzimušo tikpat, mirušo nedaudz mazāk

9.00 tenisa sacensības
 smilšu volejbola turnīrs MIX komandām11.00

24.augustā OGRES STADIONĀ

17.00 futbols: LČ 1.līga FK Ogre – FK United (Rīga)
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